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Zastanawia mnie kompletna cisza w polskim Å›rodowisku jeÅºdzieckim w kwestii moÅ¼liwoÅ›ci
przedÅ‚uÅ¼enia kadencji wÅ‚adz PZJ o rok, co jest pochodnÄ… tego, Å¼e igrzyska olimpijskie
zostaÅ‚y przesuniÄ™te na rok 2021. PodstawÄ™ prawnÄ… do tego, aby w Å›lad za tym kadencjÄ™
wÅ‚adz zwiÄ…zków sportowych przedÅ‚uÅ¼yÄ‡ o rok, dajÄ… zapisy jednej z kolejnych tzw. ustaw
covidowskich, a konkretnie ustawa z 16 kwietnia 2020 roku &bdquo;O szczególnych instrumentach
wsparcia w zwiÄ…zku z rozprzestrzenianiem siÄ™ wirusa SARS-CoV-2.&rdquo; Konkretne zapisy
tej ustawy w interesujÄ…cej nas sprawie brzmiÄ… tak:

art. 15zzzc otrzymuje brzmienie: Art. 15zzzc. 1. W okresie obowiÄ…zywania stanu zagroÅ¼enia
epidemicznego albo stanu epidemii oraz w terminie 6 miesiÄ™cy po ogÅ‚oszeniu jego
odwoÅ‚ania w przypadku wygaÅ›niÄ™cia w czasie kadencji mandatu czÅ‚onka zarzÄ…du lub
czÅ‚onka organu kontroli wewnÄ™trznej, powodujÄ…cej zmniejszenie liczby czÅ‚onków
zarzÄ…du lub czÅ‚onków organu kontroli wewnÄ™trznej poniÅ¼ej minimum przewidzianego
w statucie polskiego zwiÄ…zku sportowego, odpowiednio zarzÄ…dowi lub organowi kontroli
wewnÄ™trznej polskiego zwiÄ…zku sportowego przysÅ‚uguje prawo uzupeÅ‚nienia skÅ‚adu
do stanu minimum okreÅ›lonym w statucie zwiÄ…zku. 2. W przypadku upÅ‚ywu kadencji
organów polskiego zwiÄ…zku sportowego do dnia 30 czerwca 2021 r. kadencja tych organów
ulega przedÅ‚uÅ¼eniu nie dÅ‚uÅ¼ej niÅ¼ do dnia 30 wrzeÅ›nia 2021 r. 3. Przepisy ust. 1 i 2
stosuje siÄ™ odpowiednio do zwiÄ…zków sportowych, o których mowa w art. 6 ustawy z
dnia 25 czerwca 2010 r. o sporcie (Dz. U. z 2019 r. poz. 1468, 1495 i 2251). A oto co na temat
tych zapisów moÅ¼na przeczytaÄ‡ na stronie ministerstwa sportu:- W zwiÄ…zku z wystÄ…pieniem
Å›wiatowej pandemii koronawirusa i globalnymi konsekwencjami z tym zwiÄ…zanymi &ndash; w tym
przeÅ‚oÅ¼eniem Letnich Igrzysk Olimpijskich i Paraolimpijskich na 2021 rok, bÄ™dzie moÅ¼liwe
przedÅ‚uÅ¼enie kadencji wÅ‚adz polskich zwiÄ…zków sportowych i odpowiednio zwiÄ…zków
sportowych. Nowe przepisy dajÄ… równieÅ¼ moÅ¼liwoÅ›Ä‡ uproszczonego gÅ‚osowania z
wykorzystaniem Å›rodków komunikacji elektronicznej dla stowarzyszeÅ„ i fundacji&ndash; mówi
Minister Sportu Danuta Dmowska - Andrzejuk. W dotychczasowym art. 15zzzc wprowadzono
moÅ¼liwoÅ›Ä‡ przedÅ‚uÅ¼enia kadencji wÅ‚adz polskich zwiÄ…zków sportowych nie dÅ‚uÅ¼ej
niÅ¼ do 30 wrzeÅ›nia 2021r. To odpowiedÅº na sygnaÅ‚y czÄ™Å›ci Å›rodowiska sportowego,
dotyczÄ…cych trudnoÅ›ci zwiÄ…zanych z organizacjÄ… elektronicznych wyborów, szczególnie na
szczeblu okrÄ™gowych zwiÄ…zków sportowych. Z rozeznania, jakie zrobiÅ‚ na mojÄ… proÅ›bÄ™ 
Marcin Szczypiorski okazuje siÄ™, Å¼e prawie wszystkie zwiÄ…zki sportowe reprezentujÄ…ce
letnie dyscypliny olimpijskie zamierzajÄ… z moÅ¼liwoÅ›ci przedÅ‚uÅ¼enia kadencji obecnych
wÅ‚adz o rok skorzystaÄ‡. Prawie wszystkie, a co zrobi PZJ?   Formalnie decyzja w tej sprawie
naleÅ¼y do wÅ‚adz zwiÄ…zku, czyli do zarzÄ…du PZJ. Ale ciÄ™Å¼ko sobie wyobraziÄ‡, aby
mogÅ‚a byÄ‡ podjÄ™ta bez konsultacji ze Å›rodowiskiem. PoniewaÅ¼ takich konsultacji nikt nie
prowadzi, wyglÄ…da na to, Å¼e obecny zarzÄ…d PZJ nie planuje przedÅ‚uÅ¼enia kadencji. Czy
sÅ‚usznie? Zastanówmy siÄ™. Organizowanie zjazdów wyborczych w polskich zwiÄ…zkach
sportowych reprezentujÄ…cych letnie sporty po igrzyskach olimpijskich ma gÅ‚Ä™boki sens, gdyÅ¼
jest wówczas czas na ocenÄ™, jak dana dyscyplina wypadÅ‚a na tej najwaÅ¼niejszej imprezie
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sportowej, na ocenÄ…, jak zarzÄ…d danej dyscypliny sportowej poradziÅ‚ sobie z przygotowaniami
do tego super waÅ¼nego wydarzenia. W przeszÅ‚oÅ›ci bywaÅ‚o niestety czÄ™sto tak, Å¼e polskie
jeÅºdziectwo na IO nie byÅ‚o reprezentowane. Wówczas rozliczanie wÅ‚adz PZJ po IO nie miaÅ‚o
takiego znaczenia. Ale w tym cyklu jest inaczej. Mamy zakwalifikowanÄ… druÅ¼ynÄ™ w WKKW, a
w skokach ciÄ…gle duÅ¼e szanse ma Wojciech Wojcianiec, drugi w rankingu olimpijskim grupy C
(z koniem Chintablue). W zwiÄ…zku z tym, czy jest sens przerywaÄ‡ kadencjÄ™ obecnych wÅ‚adz
jesieniÄ… tego roku, na mniej wiÄ™cej rok przed przesuniÄ™tymi IO? MoÅ¼na ten problem
odwróciÄ‡ i zadaÄ‡ takie pytanie &ndash; czy jest sens powierzaÄ‡ dokoÅ„czenie tego nietypowego
olimpijskiego cyklu nowym wÅ‚adzom mniej wiÄ™cej na rok przed przesuniÄ™tymi IO? OczywiÅ›cie,
ewentualne skorzystanie z moÅ¼liwoÅ›ci przedÅ‚uÅ¼enia kadencji wÅ‚adz PZJ o mniej wiÄ™cej
rok pociÄ…ga za sobÄ… kolejne problemy. Pierwszy &ndash; co z dÅ‚ugoÅ›ciÄ… nastÄ™pnej
kadencji? SÄ…dzÄ™, Å¼e jest oczywiste, Å¼e kolejna kadencja musi zostaÄ‡ skrócona o rok tak,
aby powróciÄ‡ do 4-letniego, olimpijskiego cyklu. Te polskie zwiÄ…zki sportowe, które juÅ¼
podjÄ™Å‚y decyzje o wydÅ‚uÅ¼eniu tej kadencji, jednoczeÅ›nie juÅ¼ teraz zapowiadajÄ…, Å¼e ta
nastÄ™pna kadencja teÅ¼ bÄ™dzie nietypowa, bo krótsza o rok. Kolejny problem &ndash; co z
delegatami ma zjazd PZJ, którym formalnie 4-letnia kadencja upÅ‚ywa jesieniÄ… tego roku? Moim
zdaniem to teÅ¼ oczywiste, Å¼e gdyby siÄ™ powiedziaÅ‚o A, to naleÅ¼aÅ‚oby powiedzieÄ‡ teÅ¼
B i C. Czyli takim naturalnym krokiem powinno byÄ‡ przedÅ‚uÅ¼enie kadencji delegatów równieÅ¼
o rok. Ale tylko delegatów na zjazd PZJ, bo juÅ¼ wÅ‚adzom WZJ-tów nie. Bo zarzÄ…dy
wojewódzkich zwiÄ…zków sportowych majÄ… inne zadania i formalnie sÄ… daleko od problemów
startu reprezentacji olimpijskiej. Jak juÅ¼ wspomniaÅ‚em, formalnie zarzÄ…d PZJ moÅ¼e w
opisywanej sprawie podjÄ…Ä‡ decyzjÄ™ na którymÅ› z kolejnych zebraÅ„ tego grona. Ale nie
wyobraÅ¼am sobie, aby tak siÄ™ mogÅ‚o staÄ‡ bez szerokich konsultacji. Mam wiÄ™c proÅ›bÄ™
do kolegów prowadzÄ…cych internetowe portale o tematyce jeÅºdzieckiej, aby podjÄ…Ä‡ ten temat
i rozpoczÄ…Ä‡ publicznÄ… dyskusjÄ™. NiezaleÅ¼nie od tego, podsuwam teÅ¼ pewien pomysÅ‚,
jak sprawiÄ‡, aby ewentualna decyzja w sprawie przedÅ‚uÅ¼ania bÄ…dÅº nie kadencji obecnych
wÅ‚adz zapadÅ‚a w miarÄ™ moÅ¼liwoÅ›ci w sposób jak najbardziej demokratyczny. OtóÅ¼
jesieniÄ… tego roku musi siÄ™ odbyÄ‡ zjazd sprawozdawczy PZJ (musi poprzedziÄ‡ zjazd
wyborczy). ProponujÄ™, aby do tego zjazdu sprawozdawczego doÅ‚Ä…czyÄ‡ zjazd nadzwyczajny
powoÅ‚any dla rozstrzygniÄ™cia jednej kwestii. A tÄ… kwestiÄ… byÅ‚oby to, czy kadencjÄ™
obecnego zarzÄ…du PZJ zakoÅ„czyÄ‡ z pierwotnym kalendarzem, czyli jesieniÄ… tego roku, czy
teÅ¼ przedÅ‚uÅ¼yÄ‡ tÄ™ kadencjÄ™ tak, aby jÄ… zakoÅ„czyÄ‡ po IO. No i w zaleÅ¼noÅ›ci od
rozstrzygniÄ™cia tej najwaÅ¼niejszej kwestii, powiedzieÄ‡ teÅ¼ B i C, czyli podjÄ…Ä‡ decyzjÄ™
co do przedÅ‚uÅ¼enia kadencji obecnych delegatów na zjazd PZJ i co do skrócenia kolejnej
kadencji do 3 lat, aby powróciÄ‡ do olimpijskiego cyklu. Ale najpierw podyskutujmy o tym problemie.
Marek Szewczyk
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